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Voorwaarts 
 

 

 Ieder kind een eerlijke kans. 
 

Vorige maand heb ik verteld hoe opgroeien in 
armoede een eerlijke kans in de weg staat. 
Vandaag wil ik het met jullie hebben over het be-
lang van geletterdheid. In Schiedam is ongeveer 
één op de drie inwoners laaggeletterd. Dat kan 
zijn omdat ze geen, of niet goed, Nederlands 
spreken, niet kunnen lezen en schrijven, moeite 

hebben met rekenen of niet digitaal vaardig zijn. Laaggeletterd zijn 
bemoeilijkt het meedoen, van jong tot oud. Het gaat niet alleen over de 
bijsluiter van medicijnen, maar heeft gevolgen voor je financiën. Je be-
grijpt de rekeningen niet of hebt geen inzicht in wat er binnen komt en 
wat je uitgeeft. En dan heb ik nog niet over wat we vragen aan digitale 
vaardigheden in het dagelijks leven. Een afspraak bij de dokter in het 
ziekenhuis gaat tegenwoordig digitaal.  
Als wethouder ben ik op dit moment met 2 lijnen aan de slag die mee-
doen in de stad mogelijk moet maken. Het begint al bij jonge kinderen. 
Wanneer je opgroeit in een gezin waar niet voorgelezen wordt, geen 
liedjes met je gezongen wordt, weinig met je gespeeld, dan begin je op 
de basisschool al met een achterstand. Gelukkig hebben wij al jaren een 
kwalitatief goede Voor- en Vroegschoolse Educatie in Schiedam. Dankzij 
Mario Stam die daar tijdens zijn wethouderschap een kwaliteitsimpuls 
aan heeft kunnen geven. Aan mij nu om het bereik te vergroten. Te 
weinig peuters die het goed kunnen gebruiken gaan naar de peuter-
speelzaal. Knelpunt is het personeelstekort in de kinderopvang. Op dit 
moment zijn de partners (onderwijs, kinderopvang) samen met de ge-
meente op zoek naar creatieve oplossingen, zonder in te boeten aan de 
kwaliteit. Een mooi voorbeeld van samenwerken, van denken in 
mogelijkheden. Zodra ik meer weet zal ik het met jullie delen. 
Daarnaast wordt er samen met alle taalpartners in de stad hard gewerkt 
aan een nieuw ambitieplan Taalvaardig Schiedam 2024-2026. Een eer-
lijke kans op een goede toekomst.        Daar ga ik voor!  
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van de fractie voorzitter - Jessie Silva 

 
Waarnemend burgemeester….. Vorig jaar kondigde hij 
het al aan. En nu, na 10 jaar burgemeester te zijn 
geweest, neemt Cor Lamers op 31 mei echt afscheid 
van Schiedam. Hij zal worden opgevolgd door Jules Bijl. 
Vorige week maakten de fractie-voorzitters al kennis 

met hem.  
 
Jules start op 2 juni en zal als waarnemer tot en met maart 2024 
burgemeester van onze stad zijn. In de tussentijd wordt gezocht naar 
een nieuwe kroonbenoemde burgemeester. 
 
Commissievergaderingen 
Dinsdagavond sprak onze fractie over verschillende onderwerpen in de 
commissie. Onder meer over een verlenging, met 1 jaar, van de 
regionale visie “armoede en schulden 2020”. Ook werd gesproken over 
de gemeenschappelijke regeling Stroomopwaarts en daarbij kondigde 
onze fractie een motie aan. Deze motie zullen we in de gemeenteraads-
vergadering van 30 mei indienen. Verder hebben we de wethouder op 
het hart gedrukt zich met Woonplus te blijven inspannen voor een 
oplossing voor de bewoners van de Staatsliedenbuurt. 
 
Woensdagavond hadden we ook een commissievergadering en bespra-
ken we onder meer het ambitie 
document “Geweld in de huiselijke 
context”, en ook het “Uitvoerings-
programma Groen” en niet te 
vergeten de “ENSIA rapportage”  
(Eenduidige Normatiek Single 
Information Audit).   
Een toezegging van vorig jaar is 
daarbij niet nagekomen. Dus de 
burgemeester gaat daar nu alsnog mee aan de slag. 
 
De debatten zijn terug te zien op de gemeentesite.  
https://schiedam.notubiz.nl/vergadering/1022375 
 
 
 

https://schiedam.notubiz.nl/vergadering/1022375
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 Mededelingen vanuit bestuur. 
 
Weer een Voorwaarts, het juni nummer 2023.  
Allereerst kondigen we algemene ledenvergadering aan: 
die vindt plaats op donderdag 15 juni a.s. Via een 
aparte mailing informeren wij u snel over het tijdstip, de 
plek en de agenda. 
 

De 2e belangrijke datum voor een bijzondere bijeenkomst is: 5 juli 2023.  
Dan zal het jubileum gevierd worden van drie leden van onze afdeling 
met hun 50 jarig lidmaatschap van de Partij van de Arbeid.  
Alle drie hebben zij in Schiedam veel bij-
gedragen voor de Schiedammers, voor de 
PvdA en daarmee aan de Schiedamse 
sociaaldemocratie. 
 
Eind juni zal de nieuwe editie verschijnen 
van de Voorwaarts.  
Onder …3*50… leest u dán om wie het 
gaat en hoe bijzonder de bijeenkomst wordt. We rekenen ook dan op uw 
komst ! “Save the date!”, zeggen we in slecht Nederlands. 
 
Elders in deze Voorwaarts ziet u informatie over de zomernota. 
In de Zomernota geeft het College aan welke plannen het bestuur van de 
Schiedam richting 2024 heeft. Het ambitieplan van het College voor de 
komende bestuursperiode zal voor 2024 gelden en door de gemeente-
raad besproken en beoordeeld worden. Gewenste aanpassingen kunnen 
door de raad voorgesteld worden. 
De fractie wil graag leden betrekken bij de voorbereiding; deze maand 
ontvangt u daar apart een mailing met informatie. 
 
Deze weken zijn alle leden van 40 jaar en jonger door een bestuurslid 
van de afdeling opgebeld. De meningen, indrukken en tips van deze 
leden zijn belangrijk om een grotere betekenis en invulling te kunnen 
geven aan het lidmaatschap van de PvdA. De uitkomsten van de 
gesprekken zijn de leidraad bij verdere actie van het bestuur. 

 
     Jos van Setten, secretaris 

 

 



Samen bouwen                                             mei,  jaargang 2023 

         aan vertrouwen 

4 
 

 

Opheffen tramlijn 21 …. 
 
Als oud-bestuurders en oud-ambtenaren van 
de gemeenten Vlaardingen en Schiedam be-
spreken wij periodiek actuele zaken die beide 
gemeenten betreffen.  

Deze keer betrof dit het bericht over het voornemen om tramlijn 21 vanuit 
Rotterdam naar de keerlus in Schiedam – Woudhoek uit de 
dienstregeling te halen. De lijn die, tot aan de gemeenschappelijke halte 
Bachplein gecombineerd met tramlijn 24 naar Vlaardingen – Holy, vanaf 
het Bachplein nog twee halten richting de wijken Woudhoek en Spaland 
doorloopt.   
 
Ofschoon wij begrijpen dat er, mede om 
reden van de kosten, wordt voorgesteld 
om deze verbinding richting Woudhoek/ 
Spaland, en het geprojecteerde NS- of 
Randstad-railstation Kethel, op te heffen, 
achten wij dit om meerdere redenen een 
weinig gelukkige keuze.    
 
Ten eerste komt met het opheffen van de tramlijn voor een groot aantal 
bewoners van de beide Schiedamse wijken, en met name voor ouderen 
en mindervaliden, een goede verbinding met de rest van de stad te ver-
vallen. Een buslijn kan daarin niet in gelijke mate voorzien. Bovendien 
ondergraaft het nu degraderen van deze (rail)verbinding richting het toe-
komstig station Schiedam – Kethel het draagvlak voor een latere 
versterking van de ov-ontsluiting van Vlaardingen - Holy richting 
genoemd station Kethel; en daarmee de kortste verbinding van het 
Vlaardings noordelijk stadsdeel met het Randstedelijk ov-netwerk.    
Een tweede overweging ten gunste van de handhaving van de tramlijn 
door Woudhoek/Spaland, en de nabij gelegen wijk Sveaparken, is het 
feit dat het zware accent op eengezinshuizen in deze woonwijken maakt 
dat met de vergrijzing en het grote tekort aan passende appartementen 
(t.b.v. de doorstroming) in Schiedam en de regio er in de komende jaren 
een grote toename zal zijn van het aandeel ouderen in de bevolking.  
En daarmee het aantal potentiële reizigers dat het beste met een tram-
verbinding bedient kan worden.  
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Op grond van het voorgaande stellen wij voor, om voor een blijvend 
goede ontsluiting van zowel Schiedam – Noord als Vlaardingen – Holy, 
de tramlijnen in dit deel van de regio te combineren, waarbij tramlijn 24 in 
het vervolg elke rit de route naar en van Holy rijdt via de route en keerlus 
in Woudhoek. De spoorverbinding vanuit Woudhoek richting Holy v.v. is 
daarvoor al aanwezig.    
Daarmee wordt, naast de beoogde kostenbesparing, niet alleen het tram 
aanbod in Woudhoek en Spaland – zij het met een iets lagere frequentie 
– gehandhaafd, maar blijft ook de latere doortrekking naar het geprojec-
teerde station Kethel in beeld. En dat is niet alleen van belang voor 
Schiedam – Noord, maar ook voor de inwoners van Vlaardingen – Holy.   
 
Kortom minder kosten, minder trams, maar met de aangepaste route 
van tram 24 wel tramverkeer (ook) tot laat in de nacht in Schiedam – 
Woudhoek/Spaland, hetgeen met tram 21 nu niet het geval is. En de 
sporen voor deze verbinding liggen er al. Een win-win situatie, zo lijkt 
ons!  
 
Wij geven de besturen van de gemeenten Schiedam en Vlaardingen, 
maar ook de Metropoolregio Rotterdam Den Haag, in overweging om in 
het kader van de gesprekken over de openbaar vervoer voorziening in 
dit deel van de Stadsregio tot een besluit te komen dat zowel voor de 
korte, als de langere termijn voordelen biedt. Voor de korte termijn 
betekent dit het behouden, en ’s avonds laat terug krijgen, van goed 
openbaar vervoer voor de inwoners van Woudhoek en Spaland, en voor 
de inwoners van Vlaardingen – Holy ook op de wat langere termijn zicht 
op een tramverbinding van en naar het geprojecteerde station Schiedam 
– Kethel; en daarmee de aansluiting op het Randstedelijk ov-netwerk.  
 
Wij wensen de respectievelijke besturen veel wijsheid toe, 
 
Adri Reijnhout      
Bart de Leede      
Frans Griffioen      
Hans Klop      
Jacob Wiersma    

Jules Peppelaar    
Kees Rijke      
Kees van der Windt     
Luub Hafkamp      
IJsbrand van der Velden

  
Contactadres: ‘Bommeer Beraad’ 
p/a. Hooiland 4, 3121 XD  Schiedam  
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 Bewonersinitiatief 

 
Samen lunchen bij het wijkhuis Dreesplein. Petje af voor 
een groep actieve bewoners die op 12 mei jl. een lunch 
hebben georganiseerd in het wijkhuis Dreesplein om de 
bewoners iets gezelligs te bieden. 

En gezellig was het! De drie lange tafels waren al snel gevuld, in totaal 
150 mensen hadden een plekje gevonden. Verwend worden met een 
heerlijke lunch en weer even bijpraten, daar moet weer meer aandacht 
voor komen. 
Blij elkaar weer te zien en af te spreken voor 
een volgende keer.  
 
De lunch was heerlijk; uit zoveel lekkere brood-
jes, salades, beleg en fruit te moeten kiezen is 
een feest.  
Een bedankje voor de actieve vrijwilligers want 
iedereen kan op een geslaagde bijeenkomst 
terug kijken. 
 

 

 

 
Mededelingen: 

  
-         de gemeenteraad vergadert 30 en 31 mei 2023, de laatste 
   vergaderingen dat burgemeester Lamers nog in functie is. 
-         de volgende raadsvergaderingen zijn 4 en 6 juni 2023. 
 
Het vergaderschema van de gemeenteraad is ook online beschikbaar. 
Via de link https://schiedam.notubiz.nl zijn de agenda met achterliggende 
stukken te vinden. 
 
Na de zomervakantie is de eerste vergadering op 4 september 2023. 
 
 

 

https://schiedam.notubiz.nl/
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Irado – Aad verbeek 

 

De buurman is verhuisd naar een verzorgingshuis. Zijn 
dochter vroeg me of ik een handje toe kon steken.  
Er werd allerlei meubilair naar buiten gesleept en de 
vuilcontainer was al omringd met tafels en stoelen. De 
volgende ochtend zou ‘s morgens vroeg Irado van de 
partij zijn. In alle vertrouwen sleepte ik wat rollen zeil 

naar de container. Tenslotte heeft iedereen heel de dag zijn werk. Je kan 
van niemand verwachten dat hij voor dag en dauw opstaat en dan alles 
naar buiten sleept met als risico dat buren worden gestoord in hun 
vredige slaap.  
Het betekent wel dat een vuilcontainer de volledige nacht wordt omringd 
met diverse huisraad. Een enkeling kijkt in het voorbijgaan of er iets van 
zijn of haar gading tussen ligt voor een eventueel tweede leven.  
De volgende middag werd invulling gegeven aan de melding en werd de 
straat grotendeels weer bruikbaar gemaakt. Een familielid van de oud 
bewoner veegde de straat aan. 
 
Het legen van vuilcontainers kan een probleem geven als een container 
wordt omringd met kasten en televisieschermen. Als een melding is ge-
daan kan dit afgestemd worden met het legen van containers zodat er 
geen meubilair in de weg staat om een container te legen. Een volg-
wagen die achtergelaten grofvuil mee kan nemen kan een oplossing zijn. 
De containerwagens zijn er niet voor uitgerust om ook grof vuil mee te 
nemen. 

Grof vuil naar de van Heekstraat 
brengen lukt niet iedereen. Een 
aanhangwagen huren heeft geen 
zin als die niet achter je rollator 
past. Niet iedereen heeft een 
rijbewijs. Het is praktisch als grof 
vuil wordt opgehaald ook omdat 
niet iedereen een opslagplaats 
heeft om overtollige huisraad te 
bergen. Irado biedt een oplossing. 
Elke maand staat er een wagen in 

de wijk waar grofvuil kan worden afgeleverd, gebruik die mogelijkheid. 
Dat scheelt weer een ritje.  
 



Samen bouwen                                             mei,  jaargang 2023 

         aan vertrouwen 

8 
 

 

1 mei bij het Spiekman monument in Rotterdam. 
 

Op 1 mei, de dag van de Arbeid, werd de PvdA 
Schiedam uitgenodigd om bij het Spiekman 
monument aan te sluiten.  
Burgemeester Aboutaleb opende de 
bijeenkomst. Er volgden nog enkele sprekers met 
een eigen verhaal. Door de idealen van de PvdA 
waren zij overtuigd dat zij daar hun inzet aan 
zouden geven. 
De jongste spreker deed een oproep om de 
toelagen stroom in te dammen en naar een vast 
basis inkomen over te stappen.  
De landelijk voorzitter van de PvdA, Esther-
Mirjam Sent, verraste verschillende aanwezigen 
met een speld 

als waardering vanwege hun 25 of 50 
jarig lidmaatschap. Allen ook een actief 
lid geweest.  
 
Goed om er bij te zijn, de motivatie van 
anderen te horen en na afloop in de tram 
naar Schiedam te stappen. 
 

 

 

Contact gegevens: 
 Bestuur  
 Voorzitter bestuur:                                    voorzitter@pvdaschiedam.nl 
 Secretaris: Jos van Setten                       secretaris@pvdaschiedam.nl 
 Penningmeester: Bart Overzier   b-overzier.speedlinq.nl@outlook.com 
  
 Fractie 
 Fractievoorzitter:  Jessica Silva                  jessie_silva4@hotmail.com 
 Raadslid:  Dick van Belle                                       dickvanbelle@live.nl 
 Raadslid:  Wijnand de Leeuw                   wijnanddeleeuw@gmail.com   
 Raadslid:  Wouter Boender                             wouterhb28@gmail.com  

 1e opvolger: Aad Verbeek              aadverbeek@hccnet.nl  

mailto:voorzitter@pvdaschiedam.nl
mailto:secretaris@pvdaschiedam.nl
mailto:jessie_silva4@hotmail.com
mailto:dickvanbelle@live.nl
mailto:wijnanddeleeuw@gmail.com
mailto:%20wouterhb28@gmail.com
mailto:aadverbeek@hccnet.nl
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4 mei bevrijdingsmonument 
 
Op 4 mei herdenken wij iedereen die alles heeft ge-
geven voor de vrijheid die wij vandaag in Nederland 
hebben. We herdenken iedereen die gestorven is in 
verzet en oorlog, we herdenken iedereen die in de 
verkeerde tijd op de verkeerde plaats was en we her-
denken iedereen die door zichzelf te zijn vervolgd werd. 

 
Ik had de eer om gisteren 
samen met Onno Spek van 
de VVD, namens de raad 
van Schiedam, een krans te 
mogen leggen om iedereen 
die voor onze vrijheid 
gevallen is te herdenken. 
Een krans om hen te 
herdenken. Het is belangrijk 
om stil te staan bij de 
mensen die voor onze 
vrijheid gevallen zijn, zeker 
nu die vrijheid op steeds 
meer plekken onder druk 
staat.  
 
Wij moeten scherp blijven om de vrijheden die wij in Nederland hebben 
te behouden, en om ervoor te zorgen dat iedere Nederlander in vrijheid 
zichzelf kan zijn. Daarom heb ik gisteren namens de gemeente een 
krans gelegd, en daarom vind ik het belangrijk dat de PvdA zich blijft 
inzetten voor de vrijheid waar de mensen die wij op 4 mei herdenken 
alles voor gegeven hebben.                Wouter Hessel Boender 
 

  
 De Nationale Herdenking is direct na de Tweede wereldoorlog ontstaan 
 en was aanvankelijk een particulier initiatief. De eerste Nationale Doden 
 herdenking vond plaats in het Olympisch Stadion, A’dam op 31-8-1945, 
 de verjaardag van Koningin Wilhelmina. In 1946 werd dit herhaald op  
 4 mei. In 1946 nam de Commissie Nationale Herdenking, die voortkwam 
 uit het verzet, daarin het voortouw. Sinds 1988 wordt op tv uitgezonden. 
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In memoriam Joop de Jong 
 
Nadat Joop de Jong in Schiedam kwam 
wonen werd hij in het begin van de jaren 
’70 actief in de Partij van de Arbeid.  
In 1974 kwam een flink aantal jongeren, 
waaronder Joop en ik, als nieuwkomers in 
de gemeenteraad. In onze jeugdige over-
moed waren we soms geneigd om alles 
op zijn kop te zetten en vaak lukte dat nog 
ook, want met 18 raadsleden waren we 
veruit de grootste fractie, en als die iets wilde bleef dat meestal niet zon-
der gevolgen. Joop werd, hoewel politiek onervaren, direct tot voorzitter 
van de gecombineerde PvdA-PPR fractie gekozen. Hij was niet alleen de 
voorzitter, maar vooral de leidsman van de fractie en als je nu de raads-
notulen uit die tijd leest zie je dat Joop zich zeer bewust was van het feit 
dat zijn fractie getalsmatig de dienst uitmaakte in de Raad. Vooral in con-
troversiële debatten was hij op zijn best.  
Met haarscherpe analyses bracht hij de oppositie in verlegenheid en gaf 
voor het college van B&W de speelruimte aan. En als hij dat nodig vond 
nam Joop daarbij ook moeiteloos de eigen wethouders onder vuur. Die 
moesten daar wel even aan wennen. 
 
Tijdens de periode van zijn voorzitterschap werd het gemeentebestuur 
geconfronteerd met de desastreuze gevolgen van een jaren eerder ge-
nomen besluit om de stad niet verder uit te breiden op een moment dat 
er al veel in die uitbreiding geïnvesteerd was. Door een destijds kenne-
lijk niet voorziene snelle daling van het inwonertal dreigde dit onder een 
kritische grens te komen, waardoor de stad veel minder geld van het Rijk 
zou krijgen en drastisch zou moeten bezuinigen. Er zat niets anders op 
dan de stadsuitbreiding opnieuw ter hand te nemen, maar in onze fractie 
tekende zich daarvoor niet meteen een meerderheid af. De PvdA was 
destijds immers een belangrijke initiator geweest van de bouwstop. Er 
werd dan ook met angst en beven uitgekeken naar de Poolse landdag 
die het debat hierover in de fractie zou kunnen opleveren. 
Maar Joop liet het zover niet komen. In plaats van eerst alle anderen het 
woord te geven, zoals zijn gewoonte was, nam hij het zelf als eerste en 
wist zijn fractie er met een langdurig en goed doortimmerd betoog toe te 
bewegen een draai van 180 graden te maken en alsnog met verdere 
stadsuitbreiding akkoord te gaan. Toen hij uitgesproken was viel er een  
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doodse stilte. Je wist als opponent gewoon niet waar je beginnen moest 
om dat betoog onderuit te halen.  
 

Na vier jaar verruilde Joop de gemeenteraad voor de Rijnmondraad. Dat 
was een rechtstreeks door de burger gekozen bestuursorgaan dat grote 
beloften voor de toekomst inhield. Maar in de schaduw van het machtige 
Rotterdam kwam het niet tot wasdom, en na vier jaar keerde Joop teleur- 
gesteld terug naar de gemeenteraad. 
Acht jaar maakte hij vervolgens opnieuw deel uit van de gemeenteraad, 
en in de jaren negentig ging hij ook nog eens een jaartje op herhaling. 
En ook in die periode was Joop een onmisbare kracht. Hij was een ge-
neralist die op vele terreinen inzetbaar was en zijn standpunten altijd 
helder en overtuigend wist te verwoorden. En natuurlijk kreeg hij niet al- 
tijd gelijk, want in het politieke debat moeten argumenten het maar al te 
vaak afleggen tegen principes. 
 
Samen zaten Joop en ik in het bestuur van het Schieland Ziekenhuis. 
Het was een hectische periode waarin na een moeizaam tot stand ge- 
komen fusie, twee ziekenhuizen organisatorisch moesten worden 
samengevoegd. En dat ging niet van harte. 
 
En Joop bekleedde meer bestuursfuncties in Schiedam. Hij was een 
aantal jaren lid van het bestuur van onze Woningcorporatie. Hij was 
voorzitter van 2 besturen voor openbaar onderwijs, en ook van de ge-
meentelijke ombudscommissie. Spraakmakend was de functie die Joop 
op zich nam als interim-voorzitter van het kinderdagverblijf Honki Ponk 
dat in opspraak was geraakt. Iemand die zich Iatrosoof noemde had dat 
dagverblijf bestuurlijk ingekapseld en daarmee in een diepe crisis ge-
stort. Het werd een enorme rel die alle landelijke media haalde. 
Het gemeentebestuur voelde zich als financier verantwoordelijk maar 
had formeel geen zeggenschap en zat er zwaar mee in de maag. 
Er was behoefte aan een onvervalste crisismanager en we haalden op-
gelucht adem toen Joop bereid bleek om die functie op zich te nemen, 
ondanks een onmiskenbaar afbreuk risico. Met veel geduld en doortas-
tend optreden bracht Joop alle opstandige partijen weer tot bedaren. 
 
Na zijn pensionering verhuisde Joop naar Hilversum, maar zijn belang-
stelling voor Schiedam bleef onverminderd op peil. Dat bleek wel uit de 
vele mails met commentaar die ik van hem kreeg als Schiedam weer 
eens landelijk in het nieuws kwam. 
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Op 7 mei 2023 overleed Joop op 78 jarige leeftijd aan de gevolgen van 
een hersenbloeding. Tijdens de afscheidsbijeenkomst mocht ik boven-
genoemde herinneringen aan de betrokkenheid van Joop bij de stad 
Schiedam en zijn grote inzet van tijd en energie, memoreren. 

Reinier Scheeres. 
 

 

Project Leefbaarheid en Veiligheid Nieuwland en Oost. 

De voorbereiding op de werkvloer zijn in volle gang. Het project 
Leefbaarheid en Veiligheid voor Nieuwland en Oost is bekend. 
De bijdrage van Wethouder Zwang op de voorpagina van deze 
Voorwaarts geeft al aan dat er veel mogelijkheden zijn en de 
taalachterstand gezamenlijk aan te pakken. 

“Uit de media nieuws 
over het project voor 
Nieuwland en Oost.” 
Met het project Nationaal 
Programma Leefbaarheid 
en Veiligheid Schiedam 

Nieuwland en Oost, mede mogelijk gemaakt door de Rijksoverheid kan 
Schiedam meer kan investeren in deze twee wijken. In de presentatie 
van het uitvoeringsprogramma is de eerste stap genomen voor de uit-
werking van het plan. Jaren geleden heeft burgemeester Lamers met 
andere burgemeesters bij de Rijksoverheid gelobbyd om steun te krijgen 
bij de plannen in het uitvoeringsprogramma met de hoop dat voor Schie-
dam Nieuwland en Oost een boost krijgen. Veel activiteiten gebeuren al 
in deze wijken. De aansluiting vinden tussen “wat iedereen al doet”, die 
te bundelen en samen activiteiten aan te bieden om bijvoorbeeld 
taalachterstand te bestrijden. 
Taalachterstand bij jonge kinderen kan meteen gesignaleerd worden. 
Door de lange termijn van het project binnen de acht jaar van de basis-
school is een taalachterstand bij te spijkeren. De andere leerstof in het 
voortgezet onderwijs geeft vaak extra problemen als er sprake is van 
taalachterstand. Met dit project kunnen kinderen zoveel mogelijk Neder-
lands leren en geen taalachterstand hebben. 
Het Nationaal Programma Rotterdam-Zuid wordt gebruikt. Daar zijn na 
vier jaar de eerste resultaten al gehaald. Dit project moet lang worden 
doorgezet om ook in Schiedam te kunnen zeggen “er is een flinke stap 
vooruit gezet”.  
 


